
Αξιότιμοι Κύριοι Ομιλητές,  
Αγαπητοί Σύνεδροι,  
Αγαπητοί Συνάδελφοι, αγαπητοί γονείς, 
 
Θα ήθελα να ευχαριστήσω  την Οργανωτική Επιτροπή και τον Εθνικό Συντονιστή 
eSafety Label,  κύριο Άρη Λούβρη για την τιμή που μου έκαναν να σας  καλωσορίσω 
εκ μέρους της Εκπαιδευτικής Αναγέννησης στις εργασίες του 2ου online eSafetyLabel 
συνεδρίου με θέμα: «Χαρτογράφηση αναγκών και προτεραιοτήτων στην εκπαίδευση 
για την ψηφιακή ασφάλεια». 
 
 
Το 1ο Συνέδριο είχε στόχο την ανταλλαγή γνώσεων και βέλτιστων πρακτικών μεταξύ 
μιας ευρείας κοινότητας Ευρωπαίων εκπαιδευτικών και άλλων σχολικών φορέων για 
ένα ασφαλές ψηφιακό περιβάλλον. 
Το 2ο αυτό Συνέδριο έρχεται να συνεχίσει την προσπάθεια αυτή και να αναδείξει την 
αναγκαιότητα της ψηφιακής ασφάλειας για το σύνολο των σχολείων της χώρας μας 
αλλά και να προβάλει το εξαιρετικό πραγματικά υλικό που βλέπουμε συνεχώς να 
εμπλουτίζεται στα ελληνικά σχολεία που συμμετέχουν ενεργά.  
  
Το Συνέδριο δεν θα μπορούσε να πραγματοποιηθεί χωρίς τους κορυφαίους 
εισηγητές, πανεπιστημιακούς, ερευνητές και καταξιωμένους συναδέλφους, το κύρος  
και η εμπειρία των οποίων αποτελούν εγγύηση επιτυχίας. Έτσι,  με την πρωτοπόρα 
σκέψη και δράση τους, είναι μαζί μας σήμερα ο κύριος Πέτρος Ρούσσος, 
Αναπληρωτής Καθηγητής στο Εργαστήριο Πειραματικής Ψυχολογίας του ΕΚΠΑ , ο 
κύριος Γιώργος Κορμάς, Υπεύθυνος της Γραμμής Help- Line.gr , η συνάδελφος 
εκπαιδευτικός Πληροφορικής κυρία Δέσποινα Ανδριγιαννάκη από το Γυμνάσιο 
Γαζίου Ηρακλείου Κρήτης ένα «χρυσό» σχολείο eSafety Label και στη συνέχεια ο 
Υποστράτηγος ε.α. κύριος Γεώργιος Παπαπροδρόμου, π. Δ/ντής Δίωξης 
Ηλεκτρονικού Εγκλήματος, ο κύριος Πλούταρχος Ρήγας από τη Microsoft και οι 
πρεσβευτές της δράσης Ελευθερία Καραγιώργου. Αθανάσιος Κατσαρός , Γιώργος 
Παπαναστασίου  Στέλλα Τρυφωνίδου και Γιώργος Ερρίκος Χλαπάνης και φυσικά ο 
κύριος Άρης Λούβρης Εθνικός Συντονιστής eSafety Label. 
 
Το θέμα της ψηφιακής ασφάλειας στα σχολεία  είναι πιο επίκαιρο από ποτέ και 
θέτει 3 ερωτήματα: 
Γιατί ασφάλεια; 
Γιατί τώρα; 
Γιατί εμείς οι εκπαιδευτικοί; 
 
 



Γιατί ψηφιακή ασφάλεια; 
Γιατί για την …άλλη ασφάλεια, τη φυσική, τη σωματική, την επιδιώκουμε έτσι κι 
αλλιώς. Όταν μιλάμε για ασφάλεια, αυτή εννοούμε. Και ως γονείς κάνουμε τα πάντα 
για να παραμείνουν τα παιδιά μας ασφαλή. Θέλουμε να ξέρουμε ανά πάσα στιγμή 
πού είναι, με ποιον, τι κάνουν, τι ώρα θα επιστρέψουν σπίτι. Τους λέμε να μη μιλούν 
με αγνώστους στον δρόμο, να μην εμπιστεύονται άτομα που δεν γνωρίζουν, να μην 
απομονώνονται ποτέ με κάποιον ενήλικα, ακόμη κι αν αυτός είναι γνωστός μας. Ως 
εκπαιδευτικοί κάνουμε το ίδιο. Έχουμε εποπτείες στα διαλείμματα, έλεγχο ποιος 
μπαίνει στο σχολείο,  παρακολουθούμε δηλαδή καθετί που μπορεί να θέσει σε 
κίνδυνο τη σωματική ακεραιότητα των μαθητών μας.  Παρόλα αυτά ο κίνδυνος 
μπορεί να παραμονεύει πίσω από την οθόνη του υπολογιστή τους, του κινητού τους 
και να απειλήσει την ψυχική τους ισορροπία.. Αυτόν τον κίνδυνο ως γονείς και ως 
εκπαιδευτικοί τείνουμε να τον υποτιμούμε. Παρόλο που κατά καιρούς σχετικά 
περιστατικά τραβούν τους προβολείς της δημοσιότητας, θεωρούμε ότι οι κίνδυνοι 
αφορούν τα «άλλα» παιδιά και όχι τα δικά μας. Είναι πράγματι παράδοξο αυτό: 
φοβόμαστε περισσότερο ότι κάποιος μπορεί να επιτεθεί στα παιδιά μας στη βραδινή 
τους έξοδο και είμαστε απολύτως ήσυχοι όταν ο γιος ή η κόρη μας παίζει ήσυχα στο 
διπλανό δωμάτιο μπροστά από μία οθόνη. 
Αυτό το παράδοξο, το οξύμωρο το δικό μας ως γονέων και εκπαιδευτικών έρχονται 
να καλύψουν αυτές οι πραγματικά αξιόλογες και αξιέπαινες δράσεις κάτω από τη 
γενική ετικέτα του «e-safety». Η ανάγκη να προετοιμάσουμε κατάλληλα, να 
οπλίσουμε τα παιδιά μας με δεξιότητες που θα εξασφαλίσουν ότι δεν 
κινδυνεύουν στο Διαδίκτυο.  
 
Γιατί τώρα; 

Εδώ και αρκετά χρόνια το διαδίκτυο αποτελεί πηγή διασκέδασης και 
αναζήτησης πληροφοριών για πολλά παιδιά. Τα υπάρχοντα κοινωνικά δίκτυα, τα 
οποία σημειωτέον ότι είναι σχεδιασμένα για ενηλίκους, κατακτούν με εκπληκτικά 
αυξανόμενους ρυθμούς όλο κα περισσότερους νεαρούς χρήστες, καλύπτοντας ένα 
μεγάλο μέρος της εγγενούς ανάγκης τους για επικοινωνία. Έτσι, πρόσφατες έρευνες 
καταγράφουν μεγάλη μείωση στην ηλικία των χρηστών (μιλάμε για χρήση ακόμη και 
από παιδιά που ακόμη είναι στο δημοτικό σχολείο).  

Πέρα από αυτά όμως, τους τελευταίους μήνες με την «νέα Cοvid κανονικότητα» 
το διαδίκτυο έγινε και εργαλείο εκπαίδευσης και επομένως αναπόσπαστο 
κομμάτι της καθημερινότητάς των παιδιών μας. Κανείς μας δεν μπορούσε να 
φανταστεί πέρσι τέτοια εποχή ότι έναν χρόνο μετά θα είχαμε πραγματοποιήσει 
αναρίθμητες ώρες τηλεκπαίδευσης σε όλα τα διδακτικά αντικείμενα. Ο 
ηλεκτρονικός υπολογιστής και το κινητό τηλέφωνο αποτελούν πια 



αναγκαιότητα. Οι καιροί ου μενετοί, για να θυμηθούμε τον Περικλή, πρέπει να 
αναλάβουμε δράση. Τώρα. 

 
Γιατί εμείς; 

Στο σχολείο μας τα παιδιά είναι η αρχή και το τέλος κάθε σκέψης, κάθε δράσης, με 
αληθινό ενδιαφέρον και αγάπη και στόχο στην πνευματική, ηθική, κοινωνική 
καλλιέργεια και την ψυχοσωματική υγεία κάθε παιδιού ξεχωριστά. Αναγνωρίζοντας 
τον κομβικό ρόλο των δασκάλων σε αυτό, θεωρούμε ότι μπορούν να συμβάλουν 
σημαντικά στο χτίσιμο αυτής της  «διαδικτυακής» πανοπλίας. Τα περιστατικά 
διαδικτυακής παρενόχλησης, cyber bullying, σεξουαλικής εκμετάλλευσης αυξάνονται 
συνεχώς, μας χτυπούν την πόρτα και σε αυτό δεν μπορούμε να παραμείνουμε 
αμέτοχοι παρατηρητές. Υπάρχουν στατιστικές ότι 7 στους 10 νέους έχουν βιώσει 
κάποιας μορφής διαδικτυακή βία ή απάτη μέχρι το 18ο έτος της ηλικίας τους. Πρέπει 
πρώτα εμείς να εκπαιδευτούμε στη διαδικτυακή ασφάλεια, ώστε να μπορέσουμε να 
περάσουμε αυτή τη γνώση στους μαθητές μας.  

Ως σχολείο, στόχος μας είναι να αποκτήσουμε την πολυπόθητη χρυσή safety ετικέτα. 
Όχι για την ετικέτα αυτή καθεαυτή, αλλά για ό,τι  αυτή σημαίνει για τη διαδικτυακή 
ασφάλεια των μαθητών μας.  

Είμαστε στο μάτι του κυκλώνα,  στην καρδιά  μιας πραγματικής τεχνολογικής 
επανάστασης. Με τα θετικά και τους κινδύνους που αυτή κρύβει. Η σημερινή 
συνάντηση αποτελεί μια ευκαιρία συζήτησης μεταξύ  ακαδημαϊκών, επιστημονικών 
φορέων και των ανθρώπων που βρίσκονται στην πρώτη γραμμή της εκπαίδευσης. 
Να σκεφτούμε και να αποφασίσουμε από κοινού πώς θα ξεπεράσουμε τα εμπόδια, 
πώς θα κάνουμε τις σκέψεις, τα σχέδια και τις συνεργασίες μας, πράξεις.  
 
Το ψηφιακό μέλλον των παιδιών μας δεν μπορεί παρά να είναι φωτεινό. Εγγύηση 
εσείς,  οι ευαισθητοποιημένοι και συνειδητοποιημένοι πρωταγωνιστές της 
ψηφιακής ασφάλειας. Γι αυτό σας ευχαριστούμε από καρδιάς. 
 
 
 


